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Mestská školská rada Senec 

Z Á P I S N I C A 
z mimoriadneho zasadnutia 

Mestskej školskej rady v Senci 
 

Miesto konania: Spoločný školský úrad, Lichnerova 61, Senec 
Dátum konania: 05.04.2022 o 15:30 
Prítomní členovia: Mgr. Mónika Matus, Mgr. Ladislav Kása, Mgr. Iveta Barková, PaedDr. 
Sidónia Dolezsálová, Ing. Diana Bezúrová, Katarína Németh Kováčová, JUDr. Michal Oravec, 
Ing. Ján Pullman, PaedDr. Monika Snohová, Ing. Tibor Németh 
Neprítomní členovia (ospravedlnení): Mgr. Ján Paľov 
Prítomní hostia: Ing. Dušan Badinský, primátor mesta; Mgr. Mária Chorváthová, vedúca 
Spoločného školského úradu 
 
V súlade so znením Článku 7, ods. 9 Štatútu MŠR požiadali dňa 30.03.2022 členovia MŠR Mgr. 
Iveta Barková a Ing. Ján Pullman o zvolanie mimoriadneho zasadnutia MŠR. Predsedníčka 
MŠR, PaedDr. Monika Snohová zvolala zasadnutie na deň 05.04.2022. 
 

Program: 

1. Informácia o riešení utečeneckej krízy v meste Senec v oblasti vzdelávania 
2. Prerokovanie výročnej správy MŠR za rok 2021 
3. Rôzne 

 

Priebeh zasadnutia: 

1. Informácia o riešení utečeneckej krízy v meste Senec v oblasti 
vzdelávania 

Primátor mesta, Ing. Dušan Badinský, informoval: 

- o aktuálnom počte detí, ktoré prejavili záujem o zaradenie do materskej alebo 

základnej školy v Senci – aktuálny počet je 200 detí a každým dňom sa zvyšuje 

- v materských a základných školách v zriaďovateľskej pôsobnosti mesta Senec nie 

je zaradené ani jedno dieťa odídencov z Ukrajiny. 

- ďalej vysvetlil, že mesto nemá voľné kapacity vo svojich školách, a keby sa niečo 

uvoľnilo, prednosť bude mať dieťa s trvalým pobytom v meste. 

- problém majú aj okolité obce, problém by sa ma riešiť lepším relokovaním 

utečencov v rámci Slovenska. 

- problémy s kapacitou škôl rieši mesto aj v spolupráci s Okresným úradom v Senci 

a Ministerstvom školstva, BSK a Regionálnym školským úradom, preferované 

riešenie je forma kontajnerovej školy. 

- niektoré deti odídencov nemajú povinné očkovania, majú TBC a HIV 

Vedúca Spoločného školského úradu, Mgr. Mária Chorváthová, doplnila: 
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- mesto v spolupráci s OZ Tenenet otvára od 11.4.2022 adaptačné centrum 

(nízkoprahová terénna sociálna služba) pre deti do 7 rokov s kapacitou okolo 20 

miest v jednej skupine 

- mestské školy nepostupujú podľa pokynov uvedených v usmerneniach 

Ministerstva školstva, nakoľko majú naplnenú kapacitu uvedenú v platných 

a schválených prevádzkových poriadkoch a odporúčaný postup by bol 

nedostačujúci 

- deti odídencov sa registrujú len na školskom úrade, kde je pripravené tlmočenie 

ako aj individuálny prístup ku každej rodine 

- žiadne dieťa odídencov nepodalo žiadosť o zaradenie riaditeľovi školy (sú 

posielaní zo škôl na školský úrad) 

- nebránia iným zriaďovateľom postupovať podľa pokynov ministerstva školstva. 

Mgr. Iveta Barková hovorila: 

- zažívame najväčšiu humanitárnu krízu od druhej svetovej vojny. 

- ako riaditeľka súkromnej základnej školy sa musí riadiť pokynmi ministerstva 

školstva. 

- mohla a zaradila 6 deti odídencov – všetci žiadatelia mali povinné očkovania a boli 

zdraví. 

- môže pre tieto deti organizovať jazykový kurz preplatený RÚŠS (v dohodovacom 

konaní), keďže podmienkou takého kurzu je, že sú deti zaradené do ročníka. 

- deti sa bez problémov adaptujú, spolužiaci ich prijali vrelo a navzájom si 

pomáhajú. 

- cez víkend mala stretnutie so špičkami pedagogiky, školstva a školskej inšpekcie – 

reči o TBC a HIV sa zjavne koordinovane šíria naprieč Slovenskom, pričom pani 

Chorváthová potvrdila, že spomínané ochorenia sú aj medzi zapísanými deťmi 

z Ukrajiny na školskom úrade 

- je našou spoločnou povinnosťou pomáhať aj za cenu určitej straty komfortu.  

- Pani riaditeľka Barková v rozprave s pánom primátorom o probléme začlenenia 

ukrajinských detí do seneckých škôl, označila  za xenofóbne vyjadrenie pána 

primátora, že nemôže preplniť senecké školy na úkor slovenských detí cudzincami 

bez toho, aby sa vedelo, koľkí zostanú do septembra na území mesta. 

Ing, Ján Pullman hovoril: 

- podľa pokynov ministerstva a zákona 245/2003 Z. z. je povinnosť zaradiť deti 

odídencov najneskôr do troch mesiacov od začatia konania o poskytnutie 

dočasného útočiska. Nezodpovedanou otázkou je, čo sa bude diať po uplynutí 

lehoty 3 mesiacov. 

- podľa ministerstva sa riaditeľ školy riadi pokynmi uvedenými v usmernení pre 

riaditeľov škôl pod názvom „Pomôcka pre riaditeľov materských, základných a 

stredných škôl“ zverejnené na webe minedu.sk. 

- pokyny ministerstva: § 146 ods. 4 školského zákona ukladá riaditeľovi školy 

povinnosť zaradiť také dieťa do ročníka a do triedy. Riaditeľ je povinný, po podaní 

žiadosti, dieťa zaradiť, avšak zároveň musí rešpektovať najvyššie počty v triede a 
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zároveň aj „prevádzkovú kapacitu“ uvedenú v prevádzkovom poriadku. Zaradiť 

dieťa z Ukrajiny do ZŠ alebo SŠ môže riaditeľ odmietnuť len v prípade 

nedostačujúcej kapacity, ak príslušný RÚVZ nesúhlasí s jej navýšením. 

- pokyny ministerstva: Čo musia urobiť odídenci z Ukrajiny, aby mohli byť deti 

zaradené do procesu výučby na školách? Odpoveď: Podať žiadosť o zaradenie 

dieťaťa do školy riaditeľovi školy. 

- myslí si, že v triedach ZŠ je nejaká kapacita na zaradenie detí odídencov, aby sa 

aspoň niektorým mohlo pomôcť. Je potrebné pomôcť hlavne menším žiakom ZŠ, 

aby mali napríklad stravu v škole. 

- Na otázku pani Matus, aby upresnil kde a koľko je voľných miest - neodpovedal  

- Pán Kása vysvetlil princíp delenia tried ako dôvod preplnenosti seneckých ZŠ 

- navrhol uvoľniť pre tento účel aj voľné učebne na ZŠ Kysucká (Primátor mesta 

toto zamietol s tým, že sú na to „veľmi vážne dôvody“ – ). 

Ostatní členovia MŠR súhlasili s postupom mesta bez väčších výhrad. 

 

Uznesenie 04/2022:  

Mestská školská rada berie informácie na vedomie. 

 

Hlasovanie: 

Za: 10 Proti: 0 Zdržal sa: 0 

 

2. Prerokovanie výročnej správy MŠR za rok 2021 

Správu za rok 2021 vypracoval Ing. Ján Pullman. Správa bola vypracovaná v súlade 

s ustanoveniami Štatútu MŠR a zaslaná členom dňa 29.3.2022. 

MŠR si neplnila svoje povinnosti, keďže jej činnosť bola ovplyvnená nečinnosťou 

mesta pri vyhlásení doplňujúcich volieb a z dôvodu, že mesto nepredkladalo MŠR 

správy, informácie a dokumenty. Nezákonnosť zastavilo až upozornenie prokurátora 

zaslané mestu. 

Ing. Dušan Badinský sa vyjadril, že to bolo len upozornenie a nie protest prokurátora. 

Na to mu Ing. Ján Pullman povedal, že protest sa podáva voči nejakému rozhodnutiu 

(v tomto prípade primátor nevydal žiadne rozhodnutie), a že upozornenie 

prokurátora sa vydáva z dôvodu nezákonného postupu a nečinnosti orgánu verejnom 

moci – čo bol presne tento prípad, a je to aj presne uvedené v upozornení. 

 
Uznesenie 05/2022:  

Mestská školská rada berie výročnú správu MŠR za rok 2021 na vedomie. 

 

Hlasovanie: 

Za: 10 Proti: 0 Zdržal sa: 0 
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3. Rôzne 
Mgr. Mónika Matus navrhla, aby sa termíny mimoriadnych zasadnutí určovali po 

vzájomnej dohode, resp. nie skôr ako na 7 deň po podaní žiadosti o mimoriadne 

zasadnutie. Ing. Ján Pullman navrhuje nedávať si lehoty (je určená maximálna lehota 

– do 15 dní), skôr je za vzájomnú dohodu na termíne a možnosť nechať si možnosť 

zasadať aj „na druhý deň“, ak to situácia bude vyžadovať. 

Predsedníčka MŠR, PaedDr. Monika Snohová, informovala, že najbližšie zasadnutie 

bude asi už v máji a nie až v júni, ako bolo pôvodne plánované. 

- Ing.Ján Pullman navrhol rozposlať zápisnicu na pripomienkovanie a doplnenie 

členom rady pred jej zverejnením 

 

Predsedníčka MŠR, PaedDr. Monika Snohová, o 16:40 ukončila zasadnutie MŠR 

a poďakovala sa členom a hosťom za účasť. 

 
 
 
V Senci dňa 11. apríla 2022. 
 
Zápisnicu zapísal Ing. Ján Pullman, v.r.        
 
 
 ______________________________  
 
Zápisnicu overila: Mgr. Mónika Matus, v.r.  
 
 
______________________________ 
 
 
 
 
 
Predsedníčka MŠR: PaedDr. Monika Snohová, v.r. 
 
 
______________________________ 


